
Et særligt glas honning. 
 
Hvorfor blev jeg biavler – det skyldes nok min nysgerrighed, og så det at jeg 
blev tilbudt et glas særligt honning.  Det var sent på formiddagen og en 
kollega til mig, kommer pludselig hen og spørger om jeg vil købe et glas 
honning. Jeg spørger om der et noget bestemt honning, hvortil hun svare ”det 
er skam et særligt glas honning”. Hun fortæller at det er hendes mand der er 
biavler, og de lige har slynget honning. Efter en god bi-snak, bliver jeg 
inviteret med ud til deres bier, den næste gang de skulle tilse dem. 
Der stod jeg med en røgpuster i den ene hånd, og noget man kaldte en 
stadekniv i den anden – og gik nok mere i vejen, om ikke andet for de 
arbejdende honningbier. Han vist og fortalte, og jeg blev mere og mere grebet 
af det fantastiske samfund, som honningbierne repræsentere. Ikke mindst 
deres vigtige plads i biodiversiteten. Efter en endnu et besøg hos 
honningbierne, vidste jeg , at dem måtte jeg lære meget mere om.  
Jeg havde hør noget om et kursus omhandlende bier, og hvordan man blev 
biavler. Jeg ’summede’ ind på internettet og på DBS’s hjemmeside. Under 
kursuser og foreninger blev jeg anvist KABF – fra da af, blev min fremtid 
beseglet med honning. 
 
 


